
 

 
1 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

Consecutive Translation (1)   

Lecture th7Semester  st1 

 علا معطي د. 

2020 -2019 

 



  

 
2 

Good morning everybody. Today we will continue translating the last text that I 

gave you before, and it was titled: “لماذا لا نرى عيوب من نحبهم؟” , so let’s start. 

 

 لماذا لا نرى عيوب من نحبهم؟

هااك   ،وعلى الرغم من أهمية قرار اختيار شررك  الحيا  الماابرا ال ق قن ني رع مبق ةيية تيا اا..…

 الكثير من الأدلة التع  شير إلى أناا لا نحسن  يييم بمات الأشخاص الميرةين ماا ومميزا هم.

إذ كبمع الحا أعيااا عن تييية الأشرخاص المحييين ةاا. وقن عر  ةاتثو  يع إتنى النرابرات على  

جاذةية، ثم  ةبض المشرررار ين المر بيين ةبتقات عاة،ية، ارررورال لروانس أو نسرررات غرةات كتمتبو  ة 

ةلبوا ماهم أ  ككتبوا عن اللحظات الروماسرية الأخير  أو الأتنا  البشرواةية التع ومبتهم مش شرر ات  

 تيا هم، على أ  ك  روا عند المرات التع  ي،ز ييها إلى ذهاهم اور  المرأ  أو الرول الغركا.

 يز على المميزات  وخلصرررل النرابرررة إلى أ  اتتمالات الت،كير يع شرررخب تخر و اب  يل عان التر

التع نبشريها يع شرر ات تيا اا. وه ا الاتيجة ليسرل مسرتغرةة لأ  الشربور ةالالتزال تيان شررك  الحيا  

 ككبح رغبا اا يع الاظر إلى شخب تخر.

وأشارت درابة نشرت يع مجلة علم الا،س الاوتماعع وعلم ن،س الشخصية، إلى أ  البشر من مختلف  

والليف والمر ز الاوتمراعع، أق الحالة المادكة، عان البح  عن شرررررك   الثيرايات ك، ررررلو  الجراذةيرة 

 الحيا ، وكشار إلى ه ا السمات الثت  ةأنها "الثت  الكبرى".

وةياما كت،اوت  يييم الااس له ا السرمات من ثياية لأخرى ين  الااس ةشركل عال كهتمو  ةالجمان و دماثة  

 ةمصاركف المازن.الخلق ومنى قنر  شرك  الحيا  على التك،ل 

 :لابنأ من تي   وق،اا

إذ كبمع الحرا أعيااا عن تييية الأشررررخاص المحييين ةاا. وقن عر  ةاتثو  يع إتنى النرابررررات على 

ةبض المشرررار ين المر بيين ةبتقات عاة،يةو ارررورال لروانس أو نسرررات غرةات كتمتبو  ةجاذةيةو ثم ةلبوا  

الروماسرررية الأخير  أو الأتنا  البشرررواةية التع ومبتهم مش شرررر ات تيا هم و ماهم أ  ككتبوا عن اللحظات 

 على أ  ك  روا عند المرات التع  ي،ز ييها إلى ذهاهم اور  المرأ  أو الرول الغركا.
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The translation: 

It is worth noting/noteworthy that love blinds us against the reality of the 

people around us. In one of the studies, researchers exposed some participants 

involved in emotional relationships photos of attractive both men or women 

they don’t know before. Then they asked them to write about their last romantic 

moments or the random events which gathered them with life partners; provided 

that they should mention the number of times the image of those people occur 

to them. 

 

Important Vocabulary: 

It’s worth nothing / noteworthy:  والجنكر

 ةال  ر

Random events: أتنا  عشواةية 

 

Blinds (v): كبمع Provided that:  على أ  / شركية أ 

Exposed:  عر  

 

وخلصرررل النرابرررة إلى أ  اتتمالات الت،كير يع شرررخب تخر و اب  يل عان التر يز على المميزات التع 

تيا اا. وه ا الاتيجة ليسررل مسررتغرةة لأ  الشرربور ةالالتزال تيان شرررك  الحيا  ككبح  نبشرريها يع شررر ات 

 رغبا اا يع الاظر إلى شخب تخر.

“There are many probabilities that thinking about a different attractive person 

would be less when it comes to focusing on the advantages we love most in our 

life partners”, the study has concluded. This result is not unusual; since the 

feeling of commitment towards the life partner curbs/suppresses our desires to 

think about some other person. 

Important Vocabulary: 

The study has concluded: بة خلصل النرا  curbs/suppresses: ككبح    
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Commitment: الإلتزال  

إلى أ  البشررر من مختلف   و أشررارت درابررة نشرررت يع مجلة علم الا،س الاوتماعع وعلم ن،س الشررخصررية

 ،عان البح  عن شرررك  الحيا  ،أق الحالة المادكة، الثيايات ك، ررلو  الجاذةية والليف والمر ز الاوتماعع

 وكشار إلى ه ا السمات الثت  ةأنها "الثت  الكبرى".

“People of different cultures opt for attraction, kindness and the social status –  

in other words – the financial situation  as they search for/seek a life partner”, a 

study suggested. These three features are considered as the “Three Major Ones” 

Important Vocabulary: 

Opt for: كختارو ك،ّ ل    

وةياما كت،اوت  يييم الااس له ا السررمات من ثياية لأخرى ين  الااس ةشرركل عال كهتمو  ةالجمان و دماثة الخلق ومنى قنر  

 ةمصاركف المازن.شرك  الحيا  على التك،ل 

While / Although / Even Though people’s evaluation / assessment of these 

features varies from one culture to another, people are generally interested in 

the beauty, benevolence / courtesy / charm  and the extent to which the life 

partner is capable of undertaking the house expenditure. 

Important Vocabulary: 

Evaluation / assessment: تقييم Capable of: قادر على 

Varies: يختلف Undertaking: يتكفل / يأخذ على عاتقه 

Benevolence / courtesy / charm: دماثة  

 الخلق

Expenditure:  / نفقاتمصاريف  

Extent: مدى  

 

**** 
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Now let’s start with a new text. 

Death of the Nile 

The world’s longest river is sick – and getting sicker. 

Booming populations have dirtied and drained it, while climate change threatens 

to cut its flow. And some fear that competition over its dwindling waters could 

trigger a regional conflict. The rot starts at the source. For as long as the Nile 

has flowed, Ethiopia’s rains have made up the great bulk - over 80% - of its 

waters. Fat droplets pour down from July to September, not stopping until the 

roads have been churned into impassable bogs. 

Small inland seas emerge almost overnight, slicing the Amhara Plateau into a 

maze of soggy islets. 

Gushing out of a forest just south of Lake Tana, the Blue Nile greedily soaks up 

this bounty, quickly swelling from a stream to a torrent. 

Though slightly longer, the White Nile, which originates in East Africa’s lake 

Victoria and merges with the Ethiopian branch at Khartoum, carries a fraction 

of the volume. But these rains are not falling as they used to. And that is 

potentially catastrophic for the entire basin.  

 

 ترجمة النص:

Death of the Nile  

 ويا  نهر الايل
 

The world’s longest river is sick – and getting sicker 

Booming populations have dirtied and drained it, while climate change threatens 

to cut its flow. 
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وقرن أدى اددكراد عرند  ، مرا وكزداد مرهررررق خيور  ةمرور الأكرال ،نهر الايرل أةون نهرس يع البرالم مركض

 البشر ال كن كبيشو  يع وادكق إلى  لوثق وابتا،اد مياهق ةياما كهند التغير المااخع ةالحن من انسياةق.

And some fear that competition over its dwindling waters could trigger a regional 

conflict. 

 و تجلى ةبض المخاوف من أ  التاايس تون مياهق المت اةلة قن كتسبا يع اراعس إقليمع.

 

The rot starts at the source. 

 .الخلل كبنأ عان المابش
 

For as long as the Nile has flowed, Ethiopia’s rains have made up the great bulk  -

over 80% - of its waters. 

 انل الأميار التع  هيل على أثيوةيا  شرررركل الجزت الأعظم أق ما  ، مار  أ  ةنأ نهر الايل يع السررررركا 

 % من مياهق.80كرةو على 

 

Fat droplets pour down from July to September, not stopping until the roads have 

been churned into impassable bogs. 

تي   انل الأميار التع  يير على أثيوةيا ةين شرررهرق  مود و أكلون من  ل عال دونما  وقف قن أبررر،ر 

 لا كمكن  جاودها./  ةنأت  بجّ ةمستايباتس غير بالكة/  عاها أ  اليرقات قن غصّل

 

Small inland seas emerge almost overnight, slicing the Amhara Plateau into a maze 

of soggy islets. 

ةحيرات اررررغير  ةسرررررعة البر  محولةل ه رررربة أمهارا الأثيوةية إلى  الأمياروقن  مخ ررررل عن ه ا 

 مجموعة من الجزر المبزولة التع  حيط ةها المياا.

 

Overnight:   ةين عشيةس وهحاها /ةسرعة البر   
 

 

 

 

 

 



 

 
7 

 

 

 

 

 

 

Gushing out of a forest just south of Lake Tana, the Blue Nile greedily soaks up 

this bounty, quickly swelling from a stream to a torrent. 

ةيرن أ  نهر الايرل الأدر  الر ق كبرنأ رتلترق من غراةرةس  يش إلى الجاوب من ةحير   رانرا كسررررتوعرا هر ا الميراا 

 بيلس عارل./  من ونونس اغير إلى نهرس وباروكتحون يع ه ا الموبم 

 

Though slightly longer, the White Nile, which originates in East Africa’s Lake 

Victoria and merges with the Ethiopian branch at Khartoum, carries a fraction of 

the volume. But these rains are not falling as they used to. And that is potentially 

catastrophic for the entire basin. 

ش مااةبق يع ةحير  يكتوركا شرر   أما نهر الايل الأةيض ال ق كتجاود ةولق ةون الايل الادر  وال ق  ي

ل  عاارمةكانمج مش نظيرا الأدر  يع الخرةول  و أيركييا  السرودا  ليكوّنا نهر الايل يت كشركل إلا نصر،ا

غير أ  الأميار التع  غ ق الايل الأدر  لا  سرريط   ،اررغيرال من المياا التع  اسرراب شررمالال نحو مصررر

 مر ال ق كابئ ةاتاةج  ارثية يع تو  الايل ةرمتق.الأ ،ةالكميات التع  انل  سيط ةها يع الماهع

 

 

 

 ☺نكتفي بهذا القدر، نراكم في المحاضرة القادمة بإذن الله 

 

 

بناء الصحافة/  - داخل الحرم الجامعيّ  – عنوان مكتبة الكمال: ))كلّيةّ الآداب 

 جانب المدرّج السّابع(

 

 

The end  
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